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Как Быки 
стали 

Знаменем

Исцеление 
водой

Зачем купаются 
на Крещение и как 
правильно это делать? 
Советы начинающим 
от опытных 
сторонников 
православной 
традиции

Фонда нет, 
но дружба 
осталась

Дэзінфектар Аксана Мальцава вось-вось «напусціць туману»

Эфектыўны метад дэзінфекцыі выкарыстоўваюць у стацыянары райбальніцы

З  к а р о н а в і р у с н а й  і н ф е к ц ы я й 
звычайнай вільготнай уборкай не 
справіцца, патлумачыла старшая 
медыцынская сястра ЦРБ Валянціна 
Карчэменка. Вірус устойлівы да 
мыйных сродкаў. Іншая справа – 
дэзінфекцыя пры дапамозе генера-
тара халоднага туману. 

– Пры такім метадзе дэзінфіцыруючая 
вадкасць распыляецца драбнюткімі 
кропелькамі. Яны і ўтвараюць у паве-
тры туман. Дарэчы, ён пакаёвай тэмпе-

ратуры. Эфектыўнасць жа «халоднага 
туману» ў тым, што часціцы дэзсродку 
пранікаюць нават у самыя цяжкадаступ-
ныя месцы, дзе збіраюцца пыл і бруд. Як, 
напрыклад, батарэі ацяплення, жалюзі, 
сцены за мэбляй. Туман раўнамерна 
пакрывае ўсе паверхні. Пасля апрацоўкі 
трэба толькі праветрыць памяшканне.

–  Ге н е р а т а р  в ы к а р ы с т о ў в а е м  у 
калідорах, маніпуляцыйных, палатах 
пасля выпіскі пацыентаў і пры наяўнасці 
ў некага з іх COVID-19, – расказвае 

Валянціна Карчэменка.
– Лёгкі, кампактны апарат карэй-

скай вытворчасці за гадзіну распыляе 
да 30 літраў радыусам апрацоўкі каля 
васьмі метраў, – для дэзінфектара 
Аксаны Мальцавай важныя тэхнічныя 
характарыстыкі прыбора. І паказчыкі 
бяспекі. Таму без ахоўнага касцюма, 
зразумела, за справу яна не бярэцца. 

Людміла НАЗАРАВА
Фота

 Яўгена УСЦІНАВА 

Воблака 
ад віруса

с. 5

Настоящая служба мужская
Около тысячи боевых подразделений и 

17 специальных служб, в числе которых службы 
пожаротушения и аварийно-спасательных работ, 

химической и радиационной безопасности, 
водо лазная, поисково-спасательная, кинологическая. 

Все это – белорусская служба спасения.
О буднях одного из подразделений МЧС –

в  репортаже журналистов «ДК» 
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Добрушскі край

16 студзеня 2021 г.акценты facebook.com/vdobrushe/

на связи

18 января 
с 10.00 до 12.00 

по телефону 
5-86-60 

пройдет прямая 
телефонная линия

 с участием 
Елены Григорьевны 

АЛЕЙНИКОВОЙ, 
директора 

территориального 
центра социального 

обслуживания 
населения 

Добрушского 
района. 

в центре внимания

насустрач падзеі з узнагародай!
За шматгадовую до-

брасумленную працу, 
высокі прафесіяналізм 

і значны асабісты 
ўклад  у развіццё 

сельскагаспадар-
чай вытворчасці 

Ганаровай граматай 
райвыканкама 

ўзнагароджаны 
ПАЎЛОЎСКІ 

Барыс Пятровіч – 
трактарыст-машыніст 

ААТ «Калінінскі».  

Трымацца каранямі за зямлю 
Аб чым думае і клапоцiцца дэлегат Усебеларускага народнага сходу Андрэй Давыдаў 

Ж ы х а р  Б а р ш ч о ў к i ,  3 3 -
гадовы выкладчык бела-
рускай мовы i лiтаратуры 
мясцовай школы Андрэй 
Давыдаў, усё жыццё правёў 
у весцы. Пасля вучобы ў ВНУ 
доўга не разважаў: на сваёй 
малой радзiме і застаўся. 
Азіраючыся на мінулае i 
ацэньваючы сучасныя рэаліі, 
ён сцвярджае: галоўная 
праблема зараз у тым, што 
вяскоўцы апошнім часам 
«сышлi з зямлi». 

А б р а н ы  д э л е г а т 
Ус е б е л а р у с к а г а  н а р о д н а -
га сходу, дэпутат сельсавета, 
некалькi гадоў назад Андрэй 
Уладзіміравіч заняў другое мес-
ца ў рэспубліканскім сельска-
гаспадарчым праекце «Уладар 
сяла». І невыпадкова: усе свае 
навыкі, уменні, а галоўнае – душу 
ён аддае родным мясцінам, 
сям’i – жонцы і дачцэ Галіне, 
сваім вучням. 

Выкладае Андрэй Давыдаў 

у Баршчоўскiм дзiцячым 
с а д к у - б а з а в а й  ш к о -
л е  а д з i н а ц ц а т ы  г о д . 
Зараз тут працуюць 16 
настаўнiкаў, за партамі 
– 47 вучняў. 

–  Ш к а д а ,  ш т о 
кoлькасць вучняў 
з м я н ш а е ц ц а . 
П р а б л е м а 
ж  к а д р а ў 
н а  в ё с ц ы 
набірае аба-
роты, – зазна-
чае Андрэй 
Д а в ы д а ў . 
–  М о л а д з ь 
тут не застаецца.  Хаця iм 
прадастаўляюць кватэры. Усе 
зручнасці  ёсць. Але мала-
дыя нібы баяцца зямлi. Зараз 
сітуацыя такая: мы каранямі за 
зямлю не трымаемся. А я пе-
раконваю: «У нас такое багац-
це вакол – толькі карыстайся. 
Вось табе і зарадка, і аэробіка, і 
свежае паветра. Карацей, будзь 

гаспадаром сваіх учынкаў 
на гэтай зямлі». 

Многія лiчаць: у весцы 
плацяць мала, працы 
тут няма. Але, задаецца 
пытаннем суразмоўца, 

ці  скардзіліся нашы 
прадзеды яшчэ некалькі 

дзесяцігоддзяў таму 
на беспрацоўе?

 –  Т а к і х 
с л о ў  у в о г у -
ле не было, – 
кажа Андрэй 
Д а в ы д а ў.  – 
Таму што кож-
н ы  с е л я н і н 

жыў па ўмоўным кодэксе бела-
руса: сумленнай працай са сваіх 
рук. Не залежаў нi ад каго – быў 
у сваёй гаспадарцы і генералам, 
і маршалам. 

Немалаважнай праблемай 
Андрэй Уладзіміравіч лічыць 
і скарачэнне гадзін белару-
скай лiтаратуры ў школьнай 
праграме. 

– 53 гадзіны ў год у ста-
рэйшых класах – гэта адна 
гадзіна ў тыдзень, – гаво-
рыць Андрэй Давыдаў. – А 
дзе, як не на гэтым прадме-
це, дзеці вучацца думаць, а 
галоўнае – выказваць свае 
думкі. Вучацца не забываць за-
паветы нашых класікаў. Максім 
Багдановіч, Якуб Колас, Іван 
Мележ, Іван Шамякін, Васіль 
Быкаў… Хацелася, каб іх тво-
ры, іх духоўная спадчына былі 
больш шырока прадстаўлены ў 
школьнай праграме. 

Але самае важнае ў пра-
ц ы  н а с т а ў н і к а ,  п а  с л о в а х 
суразмоўцы, – памятаць, што 
галоўная асоба ўсяго навучаль-
нага працэсу – гэта вучань. 
Надзвычай важны аўтарытэт 
настаўніка, які не толькі сло-
вам, але і справай паказвае: як 
быць сапраўдным чалавекам на 
зямлі.

Вольга АСТАПЕНКА
Фота Яўгена УСЦІНАВА

«Право 
на охрану 
здоровья 

незыблемо» 
На совещании у 

Александра  Лукашенко 
обсудили изменения 
в законодательство о 

здравоохранении
На рассмотрение были вынесены измене-

ния в законы о здравоохранении и об оказа-
нии психологической помощи. Это базовые 
документы, которые определяют правовые 
основы оказания медицинской помощи на-
селению, отметил Глава государства. 

Президент поинтересовался, как в новом 
законе отражены те нормы, которые позво-
ляют управлять этой важнейшей сферой и 
оказывать качественную медицинскую по-
мощь. «А система здравоохранения должна 
и впредь быть обеспечена всем необходи-
мым», – обратил он внимание.

«В нашей стране право на охрану здоро-
вья незыблемо. Бесплатное и эффективное 
лечение в государственных учреждениях 
здравоохранения должен получать каждый 
гражданин Беларуси. Государство со своей 
стороны обязано сохранить условия, чтобы 
в больнице было современное медицинское 
оборудование, у врача – средства индивиду-
альной защиты. А пациент, где бы он ни жил 
(в столице или в селе), получал ту помощь, в 
которой нуждается», – сказал Президент.

По словам Александра Лукашенко, нельзя 
обойти стороной и вопросы, без решения 
которых невозможно сохранить здоровье 
населения: развитие физической культуры 
и спорта, экологическая безопасность, воз-
можность пользоваться оздоровительными 
учреждениями, совершенствование охраны 
труда. Глава государства обратил внимание 
на то, что, как бы ни менялись нормы, надо 
помнить: в центре усилий медиков всегда 
остается человек. 

По материалам БелТА

поздравляем!
Уважаемые работники райотдела по чрез-

вычайным ситуациям, районной организации 
ОСВОД, ветераны-спасатели!

19 января мы поздравляем профессионалов,  
которые делом своей жизни выбрали защиту 
людей в трудную минуту, ведь чрезвычай-
ные ситуации всегда возникают неожиданно. 
Преодолевая беду, вы не черствеете душой, по 

первому зову готовы прийти на помощь. Мы благо-
дарны всем – и рядовым бойцам, начальникам, ин-
спекторам, ветеранам службы – за добросовестную 

работу по ликвидации и предупреждению воз-
никновения нештатных ситуаций.

Желаем выдержки, отваги в наполненных 
тревогой буднях, доброго здоровья, личного 
счастья, успехов в такой нелегкой, но необхо-
димой работе.

Районный исполнительный комитет
Районный Совет депутатов

в общественных организациях

Завидная активность 
Ветераны подвели 

итоги  работы за год

Лучшую ветеранскую первичку возглавляет Александр Коржов

На итоговом заседании президиума 
районного совета ветеранов подведены 
итоги смотра-конкурса на лучшую пер-
вичную организацию района и утвержден 
секретарь райсовета. Им стала Валентина 
Кожемякина.

– Среди ветеранских организаций района 
своей многочисленностью и активной работой 
выделяется «первичка» Добрушской бумаж-
ной фабрики «Герой труда», – рассказал пред-
седатель райсовета ветеранов Александр 
Старотиторов. – Более тысячи бывших бумаж-
ников не остаются в стороне от обществен-
ной жизни района. Многие из них – активные 
участники значимых мероприятий.

Председатель  фабричной «первич-
ки» Александр Коржов всех ветеранов-
бумажников знает лично. За более чем 40-
летний период работы на предприятии он 
прошел путь от секретаря комсомольской 
организации до заместителя директора. 

– Ветеранам у нас уделяется много внима-
ния, и это радует, – признается Александр 
Коржов. – К примеру, в канун 150-летия пред-
приятия ни один из них не остался без внима-
ния. Те, кто свою трудовую жизнь связали с 
фабрикой, приняли участие в торжественных 
мероприятиях, посвященных юбилею. Кстати, 
одно из деревцев на памятной фабричной аллее выса-
жено ветеранами. Не остаются без внимания юбилеи и 
круглые даты наших бывших работников. В минувшем 
году, к примеру, на дому поздравили семь человек.

Хорошим подспорьем в работе собеседник называет 
наличие собственного помещения в одном из зданий 

фабрики. Так называемый дом ветеранов был отремон-
тирован. Сегодня здесь можно проводить не только за-
седания актива, но и масштабные мероприятия для ве-
теранов, заседания профсоюзного комитета фабрики.

Сергей ЧАЙДАК
Фото Евгения УСТИНОВА 


